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لرياح الرأسصية اتوربيناتحول تصميم ( واللوحة الشمسيةسافونيوسالرياح توربينات)يدور هذا البحث 
ودة في واللوحصة الشمسصية المو صالتوربينصةلتحويل سرعة الرياح الى حركة دورانيصة باسصتخدام هصذ  

حصصور ريصصاح تات  توربينصصاتهصص  سصصافونيوسالريصصاح توربينصصات. الجصص ا العلصصوي ل يصصادة اللااصصة الناتجصصة
كجهصا  سافونيوستتكون ببساطة  ن شفرتين او ثلاث شفرات ويمكن استخدام دوار ( VAWT)عمودي 

ة انصه يمكصن  ستقل لتوليد اللااة نظراً لتكلفته المنخفضة وتعمصل عنصد سرعصات ريصاح  نخفضصة وحقيقص
ين اللرق او ابول الرياح  ن أي اتجا ، ويمكن تركيبه على اللراات العا ة او حديقة ويفضل ان يكون ب

الريصصصاح لتوربينصصات( CFD)دراسصصة وتحليصصصل دينا يكيصصة الموااصصة الحسصصابية تصصم في البحصصث. المنحصصدرات
ثناايصصة الشصصفرات، تهصصدا الدراسصصة الى دراسصصة أداا وفصصصاا  التصصدف  ل ( 2D)ثنصصاا البعصصدسصصافونيوس

VAWT باستخدام  حاكاةCFDضصط  حيث توفر صحة نتااج المحاكاة نظرة ثاابة لسرعة الرياح وتو يصة ال
ة للتصوربين والمسصافة بصين كصل عنفصوالكفصااة اج ماليصةCpحول التوربين بالإضافة الى  عا صل القصدرة 

. وعفنة وتعتبر نتااج  همة كخلوة أولية يمكن اتخادها ابل التصنية
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This research (Savonius Wind Turbine and Solar Panel) revolves around designing a vertical
wind turbine to convert wind speed into rotational motion using this turbine and the solar
panel located at the top to increase the resulting energy. Savonius wind turbines are vertical
axis wind turbines (VAWT) that simply consist of two or three blades. The Savonius rotor can
be used as a stand-alone power generation device due to its low cost, operating at low wind
speeds and the fact that it can accept winds from any direction. It can be installed on public
roads or A garden, preferably between roads or slopes. In the research, the Computational
Fluid Dynamics (CFD) of the Savonius two-dimensional (2D) two-blade wind turbine was
studied and analyzed. The study aims to study the performance and flow characteristics of the
VAWT using a CFD simulation, as the validity of the simulation results provides insight into
the wind speed and pressure distribution around the turbine in addition to the power
coefficient Cp, the overall efficiency of the turbine, and the distance between each turbine
and the rotor are considered important results as a preliminary step that can be taken before
manufacturing.


